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Sammanfattning 

Ett medborgarförslag inkom till Östermalms stadsdelsnämnd i 

maj 2016. Förslagsställaren önskar att gräsytan vid 

Breitenfeldsgatan förnyas då det befintliga gräset växer dåligt 

där. 

 

Förvaltningen delar förslagsställarens uppfattning om att en mer 

grönskande och tätare gräsmatta är önskvärd.  

 

Förvaltningen har därför anlitat en expert på gräs och gräsytor 

som arbetat med att försöka förbättra gräsytan. Bland annat har 

gräset såtts om med skuggtåliga grässorter varje vår de senaste 

fyra åren. Expertens bedömning och slutsats av detta är dock att 

förutsättningarna på platsen inte medger en bättre yta än den vi 

ser idag. Huvudproblemet ligger i att ytan skuggas av de 

omgivande oxlarna. 

 

Då Breitenfeldsgatans träd ligger utanför stadsdelsnämndens 

ansvarsområde föreslår förvaltningen att stadsdelsnämnden ger 

förvaltningen i uppdrag att föra diskussion med trafikkontoret om 

behovet av att byta ut oxlarna mot träd som skuggar mindre. 
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Bakgrund 

Ett medborgarförslag inkom till Östermalms stadsdelsnämnd i 

maj 2016 om behovet att förbättra gräsytan vid Breitenfeldsgatan. 

Ärendet 

Förslagsställaren framhåller att gräsmattan i den lilla parken vid 

Breitenfeldsgatan växer mycket dåligt och föreslår att en ny 

gräsmatta anläggs där. Förslagsställaren poängterar att det finns 

skuggtåliga grässorter som kan användas då ytan skuggas av träd. 

Ärendets beredning 

Ärendet har beretts av parkmiljöavdelningen norra innerstaden. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 

Stadsdelsförvaltningen arbetar efter stadsdelsnämndens mål om 

att parker och grönområden är välskötta, attraktiva och trygga för 

alla.  

 

Huvudansvaret för grönytan vid Breitenfeldsgatan ligger på 

trafikkontoret då den är planlagd som gatumark. Gräsytan sköts 

dock av stadsdelsförvaltningen medan träden sköts av 

trafikkontoret. Gården anlades i början av 1920-talet och 

kantades ursprungligen av körsbärsträd med en pelarpoppel i 

vardera hörn. Under årens lopp har de ersatts av oxlar.  

 

Förvaltningen delar förslagsställarens uppfattning om att en mer 

grönskande och tätare gräsmatta är önskvärd på platsen. 

 

Förvaltningen har därför anlitat en expert på gräs och gräsytor 

som arbetat med att försöka förbättra gräsytan. Bland annat har 

gräset såtts om med skuggtåliga grässorter varje vår de senaste 

fyra åren. Expertens bedömning och slutsats av detta är dock att 

förutsättningarna på platsen inte medger en bättre yta än den vi 

ser idag.  

 

Svårigheten med att få gräset att växa beror på att ytan skuggas 

kraftigt av de omgivande oxelträden. Efter att löven slagit ut blir  

platsen för mörk för gräset ska klara sig.  

 

Förvaltningen anser därför att det vore lämpligt att ersätta oxlarna 

med körsbärsträd av en art som inte är så storvuxen och ger en 

mindre skuggverkan på gräsytan så att den återigen kan bli grön. 

Då Breitenfeldsgatans träd ligger utanför stadsdelsnämndens 

ansvarsområde föreslår förvaltningen att stadsdelsnämnden ger 

förvaltningen i uppdrag att föra diskussion med trafikkontoret om 
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behovet av att byta ut oxlarna mot träd som skuggar mindre. 

Såsom exempelvis mindre körsbärsträd. 

 
 

 
Bilderna visar Breitenfeldsgatan så som den såg ut på 1920-talet respektive idag. Av bilderna kan 

man förstå att ljusförhållandena har förändrats mycket under årens lopp. 

Bilaga 

Medborgarförslaget. 

 


